



Fisheries and Oceans
Canada

Variation Order
MAR-VAR-2022-012

Pêches et Océans
Canada

FISHERIES ACT

Maritimes Region
Variation Order 2022-012

The Regional Director General of the Department of Fisheries and Oceans for the Maritimes Region, pursuant to subsection 6(1) of the *Fishery (General) Regulations*, hereby makes the annexed Order varying the fishing quotas for clams in certain waters of Nova Scotia.

Issued at Dartmouth, Nova Scotia this 5th day of January, 2022.

A handwritten signature in blue ink, appearing to read 'Doug Wentzell', written over a horizontal line.

Doug Wentzell
Regional Director General
Maritimes Region



**ORDER VARYING THE DAILY QUOTAS FOR RECREATIONAL CLAM FISHING
IN CERTAIN WATERS OF NOVA SCOTIA**

Short Title

1. This Order may be cited as the *Maritimes Region Variation Order MAR-VAR-2022-012*.

Variation

2. Maritimes Region Variation Order MAR-VAR-2017-050 is hereby revoked.
3. Maritimes Region Variation Order MAR-VAR-2017-080 is hereby revoked.
4. The daily aggregate quota for clams in the inland and tidal waters of Nova Scotia, as fixed by section 33 of the *Maritimes Provinces Fishery Regulations*, is hereby varied such that no person engaged in recreational fishing for clams by hand or with hand-held tools shall catch and retain, in any day, from the waters identified in column I of the table to this order, more clams in the aggregate than the quota set out in column II.

TABLE

Item	Column I Waters	Column II Daily Aggregate Fishing Quota
1	Inland and tidal waters in and adjacent to Shelburne County	150
2	Inland and tidal waters in and adjacent to Hants County, Colchester County and Cumberland County	100
3	Inland and tidal waters in and adjacent to Yarmouth County, Kings County, Annapolis County and Digby County that border on the Bay of Fundy - except the waters listed in Item 4	200
4	Waters of the Annapolis Basin (in/adjacent to Annapolis County and Digby County, Nova Scotia) inside a straight line drawn from a point at 44°42'30"N, 65°47'12"W (Light Tower at Point Prim) to a point at 44°41'12"N, 65° 45'36"W (Fog Alarm Building)	100

NOTE: Coordinates are expressed in the North American Datum 1927 (NAD 27) geodetic reference system.

Coming into Force

5. This Order shall come into force January 5, 2022 and remain in force until January 5, 2025 unless otherwise revoked.



Variation Order

MAR-VAR-2022-012

NOTICE

The Regional Director General of the Department of Fisheries and Oceans for the Maritimes Region gives notice that Variation Order MAR-VAR-2022-012 has been issued to vary the daily catch and retain aggregate quota (daily limit) for recreational clam fishing in certain waters of Nova Scotia, as follows:

Item	Waters	Daily Aggregate Fishing Quota
1	Inland and tidal waters in and adjacent to Shelburne County	150
2	Inland and tidal waters in and adjacent to Hants County, Colchester County and Cumberland County	100
3	Inland and tidal waters in and adjacent to Yarmouth County, Kings County, Annapolis County and Digby County that border on the Bay of Fundy - except the waters listed in Item 4	200
4	Waters of the Annapolis Basin (in/adjacent to Annapolis County and Digby County, Nova Scotia) inside a straight line drawn from a point at 44°42'30"N, 65°47'12"W (Light Tower at Point Prim) to a point at 44°41'12"N, 65° 45'36"W (Fog Alarm Building)	100

NOTE: Coordinates are expressed in the North American Datum 1927 (NAD 27) geodetic reference system.

Maritimes Region Variation Orders MAR-VAR-2017-050 and MAR-VAR-2017-080 are hereby revoked.

For further information, please contact a local fishery officer and refer to Maritimes Region Variation Order MAR-VAR-2022-012.

Doug Wentzell
Regional Director General
Maritimes Region



LOI SUR LES PÊCHES

Région des Maritimes
Ordonnance de modification 2022-012

En application du paragraphe 6(1) du *Règlement de pêche (dispositions générales)*, le directeur général régional du ministère des Pêches et des Océans de la région des Maritimes prend l'ordonnance ci-jointe, modifiant les contingents quotidiens de la pêche récréative des clams dans certaines eaux de la Nouvelle-Écosse.

Fait à Dartmouth (Nouvelle-Écosse) le 5 janvier 2022.

Doug Wentzell
Directeur général régional
Région des Maritimes



ORDONNANCE VISANT À MODIFIER LES CONTINGENTS QUOTIDIEN DE LA PÊCHE RÉCRÉATIVE DES CLAMS DANS CERTAINES EAUX DE LA NOUVELLE-ÉCOSSE

Titre abrégé

1. Cette ordonnance peut être citée comme l'*Ordonnance de modification de la région des Maritimes MAR-VAR-2022-012*.

Modification

2. L'Ordonnance de modification de la région des Maritimes MAR-VAR-2017-050 est par la présente abrogée.
3. L'Ordonnance de modification de la région des Maritimes MAR-VAR-2017-080 est par la présente abrogée.
4. Le contingent quotidien pour la pêche récréative des clams dans les eaux intérieures et les eaux à marée de la Nouvelle-Écosse, tel qu'il est fixé à l'article 33 du *Règlement de pêche des provinces maritimes*, est par la présente modifié de sorte qu'il est interdit à quiconque pratique la pêche récréative des clams, à la main ou avec des outils à main, dans les eaux identifiées à la colonne I du tableau de la présente ordonnance, de prendre et de garder, au cours d'une même journée, plus de clams au total que le contingent indiqué à la colonne II.

TABLEAU

Article	Colonne I Eaux	Colonne II Contingent Quotidien Agrégé
1	Eaux intérieures et eaux à marée dans et à côté du comté de Shelburne	150
2	Eaux intérieures et eaux à marée dans et à côté des comtés de Hants, de Colchester et de Cumberland	100
3	Eaux intérieures et eaux à marée adjacentes à la baie de Fundy dans et à côté des comtés de Yarmouth, de Kings, d'Annapolis et de Digby à l'exception des eaux identifiés à l'article 4	200
4	Les eaux du bassin d'Annapolis (dans et à côté des comtés d'Annapolis et de Digby, Nouvelle-Écosse) à l'intérieur d'une ligne droite tirée d'un point à 44°42'30"N, 65°47'12"O (phare de la pointe Prim) jusqu'à un point à 44°41'12"N, 65°45'36"O (bâtiment de l'avertisseur de brume)	100

REMARQUE : les coordonnées géographiques sont exprimées selon le Système de référence géodésique de l'Amérique du Nord 1927 (NAD 27).



Fisheries and Oceans
Canada

Pêches et Océans
Canada

Ordonnance de modification

MAR-VAR-2022-012

Entrée en vigueur

5. La présente ordonnance prend effet le 5 janvier 2022 et demeurera en vigueur, sauf abrogation ultérieure, jusqu'au 5 janvier 2025.



AVIS

Le directeur général régional du ministère des Pêches et des Océans de la région des Maritimes avise que l'ordonnance de modification MAR-VAR-2022-012 a été émise afin de modifier les contingents quotidiens de la pêche récréative des clams dans les eaux de la Nouvelle-Écosse comme indiqué ci-dessous :

Article	Eaux	Contingent Quotidien Agrégé
1	Eaux intérieures et eaux à marée dans et à côté du comté de Shelburne	150
2	Eaux intérieures et eaux à marée dans et à côté des comtés de Hants, de Colchester et de Cumberland	100
3	Eaux intérieures et eaux à marée adjacentes à la baie de Fundy dans et à côté des comtés de Yarmouth, de Kings, d'Annapolis et de Digby à l'exception des eaux identifiés à l'article 4	200
4	Les eaux du bassin d'Annapolis (dans et à côté des comtés d'Annapolis et de Digby, Nouvelle-Écosse) à l'intérieur d'une ligne droite tirée d'un point à 44°42'30"N, 65°47'12"O (phare de la pointe Prim) jusqu'à un point à 44°41'12"N, 65° 45'36"O (bâtiment de l'avertisseur de brume)	100

REMARQUE : les coordonnées géographiques sont exprimées selon le Système de référence géodésique de l'Amérique du Nord 1927 (NAD 27).

Les ordonnances de modification de la région des Maritimes MAR-VAR-2017-050 et MAR-VAR-2017-080 sont par la présente abrogées.

Pour obtenir de plus amples renseignements, veuillez communiquer avec un agent des pêches local et consulter l'ordonnance de modification MAR-VAR-2022-012.

Doug Wentzell
Directeur général régional
Région des Maritimes